
PROTOK6T. Nr)Ofi2016

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 22 listopada 2015 r.
w sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeja Kornackiego - Przewodnicz1cego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 10:15, zakorlczono o godz.15:50

Stan osobowy Rady - 15 Radnyclr,

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczeshriczyli:

1.Pan Tomasz Wggrzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

3Pani Zdzblawa Karicz - Skarbnik Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

5.Pan Marian Janicki - Starosta Powiatu Dzialdowskiego

5. Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego : Pani Magdalena Anczykowska, Pan Bogdan Kopaiski, Pan

fanusz Kaczmarek

T.Delegat Warmirisko-Mazurskiej Izby Rokriczej - Panowie Tomasz Bielecki, Bartlomiej Lewalski

S.Soltysi

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokohr

9.Mieszkarlcy

Ad.I i 2 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawornocnoSci obrad.

Obrady XXX sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:15 Pan Andrzej Kornacki Przewodnicz4ry

Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnodci,

na sali znajduje sig 15 Radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ustalenie porz4dku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Kieruj4c nastgpnie zapytanie o propozy$g zmiany porz4dku obrad.

Wnioski o zmiang porz4dku obrad sesji wnieSli:

Wniosek Nr 1 W6jta Gminy - Pana Tomasza Wggrzlmowskiego: zdjgcie z porz4dku dziennego obrad

projekfu uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na nieodplatne przekazanie przez Gming Rybno na

neczwojew6dzfi,ra Warmifsko-Mazurskiego nieruchomosci gruntowei zabudowanej.

Radny - Pan fan Fafirlski wskazal, i2 w dniu wczorajszym odbylo sig zebranie wiejskie w m.Prusy

tematem, kt6rego byla sprawa zagospodarowania budynlu po bylej szkole podstawowej, gdzie

obecnie mieSci si9 Swietlica wiejska. Zebranie wiejskie zdecydowalo o pozostawieniu budynku w

zarz4dzie wsi, tym samy nie wyrazrlo zgody na przekazanie niniejszej nieruchomo6ci na rzecz

Wojew6dztwa Warmirlsko-Mazurskiego.



Wniosek Nr 2 Wiceprzewodnicz4cego Rady - Pana D aritrszaTary twzglgdnienie pkt 9 jako pkt 8, pkt

8 jako pkt 9.

Wigcej wniosk6w o zmiang porz4dku dziennego obrad nie wniesiono.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie Wniosek Nr I
Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych

glosami:

-.2a" - 75

- ,,Ptzeciw' - o

-,,wshzymui4cych sig" - 0

wniosek prryigla.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie Wniosek Nr 2

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnodci 15 Radnych

glosami:

--za" - 75

' ,,Przeciw' - 0

-,,wshzymujqcych sig" - 0

wniosek prryigla.

Po czym poddal pod glosowanie porz4dek obrad:

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych

glosani:

-.2a" - 15

- .Przeeiw' - 0

-,,wstrzymujqcych sig" - 0

przyjgla porz4dek obrad XXX sesji Rady Gminy, kt6ry po otwarciu sesii i stwierdzeniu

prawomocno6ci obrad iest nastgpuj4cy:

4.Przyjgcie protokolu z )O(VIII i XXIX sesji Rady Gminy.

5. Sprawozdanie migdzysesyjne W6jta Gminy Rybno.

6,Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonei kontroli OSiR w Rybnie.

T.Sprawozdanie Kornisji DoraZnej Rady Gminy Rybno z dokonanych ustaleri w sprawie

wyja6nienia kwestii spornych zwi4zanych z funkcjonowaniem drogi wewngtrznei w reionie wsi

Rumiarl przysi6lek Lesiak, nr ewidenc. dzialek 164, 165 i 157, obrgb Rumian,

S.Wystqpienie Starosgr Powiatu Dzialdowskiego - Pana Mariana Janickiego oraz Radnych Rady

Powiatu Dzialdowskiego .

9. Podjgcie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno nalata207L2022,

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 rok,

3) zwolnierl z podatku od nieruchomoSci,



4)obni2enia Sredniej ceny skupu 2yta przyjmowanej jako podstawa naliczenia podatku rolnego w 2017

roku na terenie Gminy Rybno,

5) okre5lenia wysoko5ci stawek podatku od nieruchomo6ci i zwolniefi z tego podatku,

6) zaruEdz,enia poboru podatk6w stanowiqcych dochody gminy w drodze inkasa, okre5lenia

inkasent6w tych podatk6w oraz wysoko6ci wynagrodzenia za inkaso,

7) rocznego programu wsp6Qrary Gminy Rybno z organizacjamipozarz4dowymi oraz podmiotami,

o kt6rych mowa w art. 3 ust. 1 ustawy o dzialalnosci po2ytku publicznego i wolontariacie na rok 2017,

8) uzgodnienia przeprowad.zenia zabieg6w pielggnacyjnych na pomniku przyrody,

10.Wolne wnioski i zapytania.

ll.Zamknigcie obrad.

Ad.4, Prdgcie protokolu z XXVII sesji Rady Gminy.

Przewodniczqry Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XXVIII sesji Rady

Gminy.

Uwag do protokohr nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z XXVIII sesji Rady

Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 15 Radnych,
glosami:
- t5 - ,,2a,,,
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuj4cych sig"
protok6l z )O(VIII sesji prryigla.

Przyigcie protokolu z )OflX sesji Rady Gminy.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XXIX sesji Rady

Gminy.

Uwag do protokotu nie wniesiono.

Pvewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z XXVII sesii Rady

Gniny:

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
- '14 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 1 -,,wstrzymuj4cych sig"
protok6l z XXIX sesji przyjgla.



Ad.S.Sprawozdanie migdzysesyjne W6jta Gminy Rybno.

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Konacki zwr6cil sig do w6jta Gminy o przedstawienie Radzie

sprawozdania z dzialalno6ci migdzysesyjnej.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokohr.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusig.

Iltania wnieSli:

Radny - Pan Piotr Kamiriski zwr6cil uwagg na brak informacji w sprawie wydania i op6Znienie

opublikowania zarzqdzenia w sprawie stawek za wynajem hali sportowet.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowiedzi wyja6nil, i sprawdzi w jakim czasie

zarz4dzenie zostalo opublikowane. Jednocze6nie podkre6lif 2e nikt niczego nie ukrywa oraz nie bylo

2adnych uwag co do ich wysokodci.

Wigcej py'tan nie wniesiono.

Ad.5.Sprawozdanie Komisji Rewiryinej z przeprowadzonej konkoli OSiR w Rybnie.

Sprawozdanie Komisji Rewizfln$ z przsprowadzonej kontroli O6rodka Sportu i Rekreacji w Rybnie

przedstawil Pan Sylwester Kasprowicz Przewodricz1cy Komisji.

(sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokolu).

Nastgpnie przewo driczqcy otworzyl dyskusjg.

IJrtari do sprawozdania nie wniesiono.

Ad.T.Sprawozdanie Komisji DoraZnej Rady Gminy Rybno z dokonanych ustaleri w sprawie
wyjaSnienia kwestii spornych zwi4zanych z funkcjonowaniem &ogi wewngtrznei w rejonie wsi
Rumian, przysi6lek Lesialg nr ewidenc. dzialek 164, 165 i 167, obrgb Rumian.

Sprawozdanie Komisji DoraZnej Rady Gminy Rybno z dokonanych ustaleri w sprawie wyjaSnienia

kwestii spomych zwi4zanych z funkcjonowaniem drogi wewngtrznej w rejonie wsi Rumrary

przysi6lek Lesiak, nr ewidenc. dzialek 1,64, 765 i 167, obrgb Rumian zloLyl Pan Piob Rydel

Przewodnicz4cy Komisji.

Ninietsze sprawozdanie stanowi zalqcznik do protokolu.

Nastgpnie Przewodniczqry Rady otworzyl dyskusjg nad sprawozdaniem.

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz'. ,, moirr:. zdaniem bl4d powstal przy uchwale Wojew6dzkiej Rady

Narodowej, kt6ra nie zawierala zal4czttska graficznego. Ptzez to, jak zostaly dokumenty zloLone d.o

Ofsztyna, do urbanist6w i opracowywana byla mapa ,,Perspektywa 2000", w6wczas jakby6my

spojrzeli na mapg Gminy Rybno to droga, kt6ra przebiega przez posesjg Parlstwa Krupilskich, droga



ta koriczy si9 dla laika w polu. Poniewa2 gtanica administraryjna urywa sig w pierwszym momencie

w $rm rowie. Przyptszrzam, kiedy opracowywano mapy, ta droga uryrvala sig. Dlatego stwierdzono,

2e tam drogi nie ma, tylko ktos zobaczyl, i.e iest t^ dtoga nr 162. wedtug mnie przez nieuwagg zostalo

to w taki spos6b oznaczone. vftaSnie z uwagi na to, 2E nie bylo tego zalqcznika graficznego przy

uchwale wojew6dzkiej Rady Narodowej. Dzialka Nr 272, kt6ra wchodzi od skrzyZowania Rumian-

Lubawa-Rumienic a,leity na czg6ci gtuntu naleZ4cego do Gminy Lubawa. Na mapach z ok.1900 roku,

tam iest zaznaczona ta droga i biegnie od tego skrzyZowania. Jedli spojrzymy na rzut, to byl zrobiony

taki skr6t. To byla gl6wna droga, nie bylo objazdu przez Rumian-Rybo-Groszki. Droga ta byla swego

rodzaju skr6tem, przechodz4c u Parlstwa Krupinskich i dalej ci4gnqc sig, wchodzi do m.Okr4gle i
l4czy sig z drog4 od strony Groszek, na wjeidzie do Lewaldu. Jak spojrzymy na mapg, to jest skr6t,

kt6ry zacryna sig od skrzy2owania gl6wnego i dochodzi do drogi asfaltowej w Lewaldzie. Bl4d zostal

najpierw popelrriony w Ciechanowie, bo nie bylo zal4cznika graficznego. leLeh by byl to wiadomo

byloby o kt6ra drogg chodzi. Drugi blqd my5l9,2e popehriony zostal przez urbanist6w w Olszgnie,

bo mieli tylko mapg Gminy Rybno, a nie mieli wyjicia tej drogi, dzialki nr 272, kt&a znajduje srg na

terenie Gminy Lubawa i dalej tego skrzy2owania Lubawa-Rumienica. Ten nr 175033N l4czy sig z
dro941.67, kt6rabiegnie przez gmnty rolne".

Radny-Pan Piotr Rydel : ,, zgadzam sig z wypowiedzi4 Kolegi Piotra, Lubawa te gruntu
skomunalizowaia. Ten odcinek, dzialka m 272 jest drogq w posiadaniu Gminy Lubawa. Jak Pan Piotr
powiedzial , je2,eli nie ma dobrej mapy to tak sig dzieje. Teraz mamy pewne niedociqgnigcia w
oznaczeniach ."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzy.nowski poinformowal, te Ewai4 prace zmierzaj4ce do
uporzqdkowania stanu prawnego dr6g.

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Kornacki podzigkowal komisji doraZnej za zlozone
sprawozdanie.

Wigcej pytari nie wniesiono.

Ad.8.Wyst4pienie Starosty Powiatu Dzialdowskiego - Pana Mariana fanickiego oraz Radnych
Rady Powiatu Dzialdowskiego.

PrzewodriczEcy Rady - Pan Andrzej Kornacki poinformowal, i2 zgodnie z deklaracj4 zloion4 na

poprzedniej sesji, na sesjg w dniu dzbiejszym zaptoszony zostal Pan Marian Janicki- Starosta Powiatu

dzialdowskiego oraz Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego: Pani Magdalena Anczykowska, fanusz

Kaczmarek ora Bogdan Koparlski w celu wyjasnienia bie24rych problem6w zwi4zanych z lokalizacjq

karetki pogotowia w Rybnie oraz powstaniem OREW w Jegli.

Nastgpnie udzielil glosu StaroScie Powiatu Dzialdowskiego - Panu Marianowi Janickiemu.

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki wyja5nil zasady dzialania ratownictwa

medycznego, budowy systemu i nadzoru. Ponadto wskazala, i2 sprawa zmiany stacjonowania karetki



tupu ,,F' z m.Dzialdowo do Gminy Rybno maila sw6j pocz4tek w pi6mie W6ita Gminy Rybno, Pana

Tomasza Wggrz'.nowskiego wystosowanego do Woiewody Warmirlsko-Mazurskiego w dniu

15 gnrdnia 201.5 r., w kt6rym W6it ocenil stan ratownict$ra medycznego, karetek w powiecie

dzialdowskim, jako zagraizaj4cy 2yciu i zdrowi mieszkarlc6w Gminy Rybno, opierai4c sig na danych

pomiaru czasu dojazdu karetki pogotowia do miejsca zdarzenia, prowadzonych przez Zaklad Opieki

Zdrowotnej w Rybnie.

Pan Marian Janicki wyjaSnil kwestie nadzoru w zakresie ratownictwa medycznego. Dalej wskazala, i
w odpowiedzi na Pismo W6jta, Wojewoda wystosowal pismo do Dpektora ZOZ w Dzialdowte

(pismo z dnia 12.05.2016 r., kt6rego tre(A odczyt^l), w kt6rym wzywa o podjgcie dzialarl

zmierzaj4rych do alokacji jednego zespoh,r ratownictwa medycznego z Dzialdowa do Gminy Rybno.

Poinformowal, 2e Wojewoda wszcz4l dzialania maj4ce na celu zmiang planu rozmieszczenia karetek.

Kolejno przybliZyl procedurg opracowywania planu rozmieszczenia punkt6w ratownictwa

medycznego przez Wojewodg.

Wskazal, i2 Wojewoda wyst4pil do samorz4du powiatu o wlna2enie opinii w zakresie przeniesienia

karetki typu ,,P' z Dzialdowa do Rybna. W odpowiedzi samorz4d powiatu wydat opinie, opieraj4c sig

na wnikliwej analizie danych w zakresie d,zialania systemu ratownictwa w poszczeg6lnych

woiew6dztwach sporzqdzonych przez Ministra Zdrowia (mediany - charakteryzui4cei Sredni czas

dojazdu karetki pogotowia do zdarzenia). Analizie zostal poddany fakt przeniesienia karetki z

Dzialdowa do Rybna, jak wygl4daj4 parametry, kt6re ustawodawca nakazuje przestrzegaC. Zamiana

alokacji jednej z karetek Wt .p" spowodowalaby pogorszenie sytuacji w obsfu&e mieszkarlc6w

miasta Dzialdowa i s4siednich Gmin. Podkreslil, i2 majqc powyizsze na uwadze samorz4d powiatu

wydal opinig negatywnq w tej sprawie. Wojewoda Warmirlsko-Mazurski po zapoznaniu sig z opini4

nie kontynuowal dzialaA zwiqzanych z procedur4 zmian planu ratownictwa medycznego w

wojew6dztwie. O przedmiotowej opinii poinformowano r6wnie2 s4siednie gminy, kt6re poczuly srg

zagroZone, szczeg6bie Gmina Ilowo-Osada. W tym przypadku alokacja karetki pogotowia z

Dzialdowa do Rybna stanowilaby naiwyitsze zagrcienie z uwagi na odleglo5C. Jedynym sposobem

rozt./y't4zaria problemu i podstaw4 zmiany stanowiska samorz4du powiafu jest doda&owa karetka

Pogotowia, zaS alokacja karetki z jednej miejscowo5ci do drugiej bez dodatkowej karetki stwarza

zagroircnie bezpieczeistwa zycia i zdrowia potencjalnych poszkodowanych oraz pogorszenie sytuacji

w czgSci wojew6dztwa, kosztem poprawy sytuacji tylko jednej z gmin . Wskazal, i2 zad,aniem powiatu

jest przestrzeganie prawa oraz dbanie w jednakowym stopniu o wszystkich rnieszkarlc6w. Nadmienil

r6wlrie/ , ie nie ma 2adnej informacji co do dalszych dzialaf podejmowanych przez Wojewodg czy

Ministra Zdrowia w tym kierunku. PodkreSUl, 12 Zaklad, Opieki Zdrowotnej w Rybnie nie ma

mo2liwo6ci rzetelnej ewidencji czasu dojazdu. Tym samym niniejsze dane nie mog4 stanowie

podstawy do podjgcia konkretrych dzialai w tym zakresie.



W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,rl.aszytrr celem jest, abySmy mieli karetkg pogotowia,

ircby{my czuli sig bezpieczniejsi. W paZdzierniku otrzymalem pismo od Pana Wojewody, w kt6rym

tlumaczy na jakim etapie iest sprawa z karetkq typu ,,Y', jeLek chodzi o Gnring Rybno." Nastgpnie

odczytal tre6i niniejszego pisma, z kt6rego wl.nika (odczytal treSi pisma), i2 trwa dodatkowa analiza

czasllt zwi4zana z dotarciem zespolu ratownictwa medycznego na rniejsce zdarzeria w

wojew6dztwie, w wynik6w kt6rej w styczniu 20'17 rckru nast4pi altualizacja wojew6dzkiego planu

dzialaria Parlstwowego systemu ratownictwa medycznego w wojew6dztwie warmirlsko-mazurskim.

To stanie sig podstaw4 do alokacji rozmieszczenia systemu ratownictwa medycznego na tereme

calego wojew6dztwa. rN zwiET.krtt z tym W6it Gminy podkre6lil, ii czeka w $rm zakresie na decyzjg

Wojewody do stycznia.

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian fanicki: ,,w lipcu Pan Wojewoda w trybie nakazowym

wystgpuje z pismem do Dyrektora ZOZ w Dzialdowie o podjgcie d,zialar6. w kierunku alokacji karetki

pogotowia z Dzialdowa do Rybna. (wskazala na procedurg zmiany planu). Mimo wczeSniejszego

nakazu Pan Wojewoda dopiero teraz zacz'Jna anahzg, kt6ra powinna mied miejsce wcze6niej. Nasze

analizy wynikaly z rzetelnych danych statystycznych Ministerstwa Zdrowia. Ciekawi mnie jakie dane

bgdq analizowane, skoro dane ministra s4 niewla6ciwe."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara odnosz4c sig do wypowiedzi Pana Mariarra Janickiego

podkre6lil, i2 ,,nie kwestionujg norm czasowych dojazdu karetki pogotowia na terenie powiatu, nie

nnie jedrak normy te nie s4 zachowane w przypadku Gminy Rybno. Kto robi te wyliczenia? Na

jakich analizach w takim razie opiera swoje dane Minister Zdrowia.? leLek za6 chodzi o s4siednie

gminy - Ilowo-Osada czy Kozlowo, to system ratownictur'a medycznego jest og6lnokrajowy. Ilowo-

Osada le2ry blisko miejscowo6ci Mlaw a za6 Kozlowo w pobli2u miejscowo6ci Nidzica, gdzie staqonuj4

karetki pogotowia."

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: ,jesteSmy organem wladzy publicznej,

dztalaj4cym na podstawie i w granicach prawa. Je2eli ustawodawca wyzn czyl, 2e wlaiciwym

org:rnem do nadzoru systemu jest Minister Zdrowia, to dane kt6re Minister Zdrowia przedstawia

poszczeg6lnym operatorom - wojewodom, maj4 znamiona wiarygodnych danych. Dane uzyskuje nie

na podstawie danych ze szpltala, ale danych Centrum Powiadamiania Ratunkowego w Olszt)'nie,

kt6re prowadzi tak4 ewidencjg i kolejno przesyla dane w zakresie wszystkich wyiazd6w w

wojew6dztwie warmirisko-mazurskim do GUS i Ministerstwa Zdrowia. Tylko na tych danych

mo2emy sig opierad i wykorzystywaa je w swojej dzialalnoSci zwiEzanej z obslugq systemu

ratownictwa medycznego".

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara : ,dobrze, 2e En temat zostal poruszony. Dzigki temu



stalo sig glosno o naszej Gminie i o tym, ze ten system ratownictwa medycznego nie jest taki sprawny.

Nie zaprzeczam, 2e normy ustawowe s4 spehrione. W przypadku naszej Gminy te kryteria me s4

spelnione. ByC mo2e na skutek tego uda sig ohzymad dodatkowy punkt ratownictwa medycznegq co

bylo nasz4 intencjq".

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: ,,Panie Tara nie wykluczam, Ze intencj4

waszych wladz bylo pozyskanie dodatkowej karetki. W sltuacji kiedy Wojewoda stwierdzil, ze nie

ma mo2liwosci nowej karetki, eskala cja dzialalf. z alokacj4 spowodowala konfliktowe sytuacje migdzy

gminami. Wasze dzialania naciskaj4ce dalej na administracjg rz4dowE, na Pana Wojewodg,

Parlamentarzyst6w Zeby dokonaC tej alokacji spowodowaly, iE .vqttwarza sig niepohzebny konflikt

migdzy gminami. ByC rnoZe lepiej bylo ubiegad sig o zmiang systemu, a nie wydzieraC sobie nawzaiem

karetkg."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,nie przypominam sobiq aby6my gdziekolwiek

wystgpowali, aby przenie(( zDzialdowa karetkg pogotowia. WystgpowaliSmy o zesp6l ratunkowy.,,

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: ,, mieliSmy spotkanie u Pana Wojewody, na

kt6ryn byl obecny r6wnie2 Pan W6it Wggrzynowski. W6wczas powiedzialem, i,e nie widzg

mo2liwo5ci na dziei dzisielszy, bez zmiany planu, wszczynania jakichkolwiek d,zialaf zwiqzanych z

alokacj4. Pan W6jt Wggrzynowski upieral sig jednak, aby takie dzialania zostaly podjgte.

Rozmawialem r6wrie2 z Parlamentarzystami" kt6rzy prosili o wyja5nienia, dlaczego Gmina Rybno

tak mocno upiera sig, je2eli chodzi o alokacjg. Ka2demu przedstawialem tylko argumenty

merytoryczne. Nie moge w tej sytuacji wypowiadai swoich prywatnych sugestii."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,Panie Tara jest Pan tak dobrze poinformowany, to wobec tego ile Pan

Wojewoda wydal w lipcu decyzji o zmianie lokacji karetek pogotowia. Czy to byl jeden odosobniony

przypadek, czy bylo wigcej takich sytuacji."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski: ,, Panie Radny nie wiem, czy alokacji bylo wig.ej, czy Pan

Wojewoda cokolwiek w tej sprawie zrobil. Interesujg sig swoj4 Gmin4 i za ni4 odpowiadam."

Przytoczyt tJe6( pisma Ministerstw a Zdrowia z sierpnia 20'1,6 r .

,,Musimy robid wszystko, aby zesp6l ratownictwa do nasz dotarf aby te ustawowe 20 min., kt6re jest

przewidziane dla naszego regionu zapewniono. Problem dojazdu zespotu ratowniczego na czas iest

problemem dotycz4cym naszego powiatu i naleZy z tym cos zrobic, tym bardziej, ie dotyczy on naszel

Gminy."



starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: ,, nie ma w tym piimie nic o Gminie Rybno.

Bior4c pod uwagg spos6b liczenia mediany, wigkszosd przekroczeri daje sig zauwairy( na terenie

miasta. Dane przeslane ptzez wydzial Zdrowia warmiisko- Mazurskiego Urzgdu wojew6dzkiego w
2aden spos6b nie wskazuj4, 2e w Gminie Rybno jest gorsza sytuacja nii w innych czgsciach powiatu.

Najgorsza sytuacja iest w Gminie Ilowo-osada. wasz4 Gming dodatkowo obsluguj4 jeszcze inne

karetki za3 Gmina Ilowo-Osada obslugiwana jest tylko system dzialdowski.,,

Wskazalna zaloizenia nowego projektu ustawy o paristwowym ratownictwie medycznym.

Radny - Pan Waldemar Reszka: ,, odnosz4c sig do wypowiedzi pana Starosty, 2e nie ma w naszym

przypadku spehrionych 20 min., nie zgodzg sig 2e Gmina Ilowo ma gorsz4 sytuacjg. LeZy bowiem

niedaleko szpitala. Wedlug mnie chodzi tu o pacjenta i szpital."

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek: ,,wydaje mi sig, 2e temat karetek

powinien byi wyja6niony i tak sig stalo. Panie Radny Tara powinien pan sig przyznae, ewentualnie

Pan w6jt 2e sugesti4 bylo przeniesienie karetki z Dzialdowa do Rybna. Taka byla sugestia, tym sig

wszyscy sugerowali. Wszysry zgadzamy sig na wprowadzenie czwartej karetki. W tej chwili nie ma

mo2liwo6ci tego zorganizowania. Nie jest to w tej chwili uzaleznione ani od Parlstwa ani od Nas.

wszyscy jeste6my za wprowadzeniem czwartej karetki. Caly czas dyskutuj emy, czy molna przeniedc

w Gralewie, czy w D4br6wnie. Nie ma takiej moZliwosci. zaczmjmy wsp6lnie dzialad. Co do

glosowania na temat karetki, to na 5 czlonk6w zarz4drt, wszyscy byli przeciw. To nie tylko
Kaczmarek sig sprzeciwil i staje sig przeszkod4 do dzialari pana w6jta. Nie kierujg sig polityk4 panie

W6jcie. Proszg nie sugerowad sig tym, Ze jestem delegowany z Gminy Rybno, to mam sie wstrzymae

od glosu. Tak nie wolno. Sam umie podejmowat decy4e. proszg nie krytykowad rrojej osoby.,,

wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara: ,,nigdy nasza intencje nie bylo przesunigcie karetki

pogotowia z Dzialdowa do Rybna."

starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: ,je2eli w pewnym momencie dzialarT okazalo

sig, ze nie ma mo2liwo6ci wprowadzenia czwartej karetki do naszego systemu dzialdowskiego, czyli

logicznym jest 2e zabiega e o umieszczenie karetki pogotowia w Rybnie odbgdzie sig kosztem

Lidzbarka albo Dzialdowa. wojewoda wypowiedzial sig jednoznacznie, nie ma mo2liwofci ani
prawnych ani finansowych na wprowadzenie czwartej karetki. Dzialanie w kierurku ulokowama

karetki w Rybnie musi stai sig kosztem albo Dzialdowa albo Lidzbarka.,,

Dyrektor sPG zoz w Rybnie - Pani Iwona cwiek: ,,prowadzimy taki reiestr od 2015 roku.

PrzeprowadziliSmy analize 20 wezwafi, z czego wytika, Le na 20 wezwai tylko 3 spelniaj4 ustawowy
Iimit czasu. To zgloszeria, gdy wzywamy karetkg typu ,,s" do naszych pacjent6w. Mamy r6wnie2



szereg zgloszei os6b, kt6re wzywaj4 kare&g do domu. Tu moZemy m6wid o subiektywnej ocenie

tego czasu. Przeslan4 ubiegania sig o zmiang stacjonowania karetki byl m.in. rejestr oraz skargi

mieszkarlc6w."

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: ,,Pani Kierownik m6wila o zglaszaria d.o

chorego, gdzie uruchomiona byla karetka Wptt ,,9'. To jest jedyna karetka tego typu w calym

powiecie, kt6ra stacjonuje w Dzialdowie. Jest to karetka zlekarzem. W tym przypadku karetki te maj4

inne normy niZ karetki typu ,,I/'. Nie wiemy sk4d Pani rniala te dane , poniewa2 czas doiazdt mole

liczyd tylko dyZumy operator. A sk4d Pani miala te in{ormacje 2eby ustalid czas dojazdu, tego nie

wiem."

Dyrektor SPG ZOZ w Rybnie - Pani Iwona Cwiek: ,,czas od momentu wezwania karetki do momentu

dojazdu karetki reiestowany byl przez pracownice Osrodka Zdrowia, kt6re wzywaj4. Tylko te

wezwaria s4, gdzie precyzfnie okreSlony jest czas."

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,iako Radni zostalismy wprowadzeni w bl4d przez Pana W6jta.

M6wiona narn ca\r czas o nowej kareke, nie o przeniesieniu karetki z Dzialdowa do Rybna.

PowinniSmy wsp6lpracowad z wszys&imi, Starostwem, innymi Gminami. Zebrad wszystkie sily i
uruchomiC wszystkie znajomo5ci, ircby czwaft4 karetkg Sciqgn4C i w6wczas my6le{ o alokacji tej

czwartej karetki, a nie walczyC o jej przeniesienie. Podejmowali.Smy uchwalg m6wi4c4 o ..., tak nam

bynajmniej przedstawiano chyba, ize Pan W6jt ofuzynal informacjg, Ze nie ma mo2liwoSci czwartej

karetki, wigc zostalidmy oszukani. Nikt z nas nie podni6slby rgki za przeniesieniem karetki z

Dzialdowa do Rybna. Dobrze rozurnie Starostg, Czlonk6w Zarz4drt i Radnych w Powiecie, 2e tak

zdecydowak. Zr6bmy wszystko, aby pozyska( czwart4 karetkg."

Radna Powiafu Dzialdowskiego - Pani Magdalena Anczykowska: ,,cieszy mnie, 2e Pan Starosta

analizuj4c wszystkie dane, pisma zapoznal nas z tym. Mozemy w ten spos6b ustosunkowad sig i mied

pelny obraz wszystkich podejmowanych w $rm zakresie dziala:f. zrnierzaj4cych do wzmocnienia

bezpieczeristwa naszych rnieszkaric6w. Na ostatdei sesji czulam sig trochg osamotniona wywolana

przez Pana Targ do tego 2eby te wszystkie elementy ptecyzy'1nie przeanalizowa( Kolejna sprawa, to

co Radny Kaczmarek podkre5lif na ostatniej sesji Pan W6jt te2 podkre6lil, 2e Radni Powiatowi rnogli

sig wstuzymad. KaLdy z nas pracuje i powinien byt ,,2a" albo ,,przeciw" . Tch6rzostwa raczej nie

powinni.Smy przewidywai. W stanowisku, za kt6rym glosowali6my, postawiliimy sobie za cel,

wskazanie Wojewodzie drogi wyj6cia, czyli uruchomienie dodatkowego zespolu ratunkowego."

Sohys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski: ,,Panie Starosto, czy w sytuacji kiedy karetka

pogotowia ratunkowego bgdzie w Rybnie, to czy bgdzie obshrgiwala tylko mieszkafc6w Gminy
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Rybno? Czy przebudowa drogi powiatowej z Rybna do Gronowa jesl zagro2ona? JeZeli chodzi o

realizacje tej inwestycji."

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: ,,nie wiem jak ten plan bgdzie wygl4dal.

Wiem, ze Wojewoda wszczEl dzialanla zmierzajqce do zmiany planu paistwowego ratownictwa w

wojew6dztwie. Je2eh bgdzie karetka w Rybnie, to w6wczas dysponentem karetki iest Cenhum

Powiadamiania Ratunkowego w Olsztynie. Je2eli chodzi o budowe drogi Gronowo- Rybno, to iu2

zoslala zawarta umowa, wykonawcE jest Mazowieckie Przedsigbiorstwo Budowy Dr6g i Most6w,

termin zakofczenia realizacji lipiec 2017 roku.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka odwolala sig do pisma kierowanego do Wojewody

Warmirlsko-Mazurskiego w grudniu 2015 roku, w kt6rym zwraca sig uwagg na koniecznoSC

zwigkszeria zapewnienia ushrg medycznych dla mieszkaric6w Gminy Rybno oraz lokalizacji punktu

ratownictwa medycznego. Celem pisma byla lokalizacja dodatkowego punltu ratownictwa

medycznego w Gminie Rybno.

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki podkreSlil, i2 do zadarl wlasnych powiatu nie

naleZy zaktp karetki pogotowia czy obshrga systemu paristwowego systemu ratownictwa

medycznego. Zadanie to nalezy do kompetencji Ministra Zdrowia, Wojewody, NFZ. Wia6nil, i2 nie

iest problemem pozyskanie karetki ale zawarcie umowy z NFZ na koszty jej funkcjonowania.

Pohformowal o piSmie Wojewody Warmirlsko-Mazurskiego w kwestii zwigkszenia dotacji celowej na

zakup ambulansu dla zespohr ratownictwa medycznego SP ZOZ. StwiefizlJ, i2 w chwili obecnej nie

ma mo2liwo5ci wprowadzenia do planu systemu czwartej karetki.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski podkreflil, 2e nie mo2na m6wiC tu o jakimkolwiek

przejawie eskalacji czy innych niewla6ciwych dzialaniach * t"j sprawie ze strony wladz

samorzedowych. PodkreSlil, i2 nadal istorieje problem z dojazdem karetki w ustawow)rm czasie.

Wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara wskazal, i d,zigki spotkaniu poruszony zostal

problem zachowania czasu ustawowego dojazdu kareRi pogotowia do pacjenta. Wyrazrl nadziejg, 2e

sytuacja ulegnie poprawie.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Bogdan Koparlski wskazal, i2 podczas kampanii

wyborcz-e1 Pan W6jt nie m6wil o karetce pogotowia ale poruszal kwestie reaktywacji o6rodka

zdrowia w Koszelewach. fego zdaniem przesunigcie karetki pogotowia z Dzialdowa spowoduje, 2e

spora ficzba mieszkaric6w powiatu bgdzie obslugiwana tylko przez jedn4 karetkg. Wskazal, ize naleLy

zastanowid sig nad reaktywacj4 o6rodka zdrowia.
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Radny - Pan Piotr Rydel : na przedostatniej sesji Pan 'N6jt zarntcil Rademu Rady Powiatu Panu

|anuszowi Kaczmarkowi, 2e glosowal przeciwko utworzeniu o6rodka dla mlodzie2y

niepehrosprawnej w Jegli. Bylem w oSrodku w Dzialdowie, dla mnie jest to oSrodek wzorcowy. Nie

powinno sig tworzyd tego typu o6rodk6w w zamian za to, zE szkola zostanie zlikwidowana.

Chcialbym, aby Pan Kaczmarek powiedzial dlaczego tak glosowal.

Mieszkaniec wsi Jeglia - Pan Marcin Konicz: zwracaiqc sig do Pana Starosty i Pana W6jta : w kwestii

modernizacji dr6g gminnych - drogi Gronowo-Rybno, czy w zwi4zku z tE inwestycjq Pan Starosta i
Pan W6tt znat4 stan calej drogi l4cz4cej powiaty? Bo nie bgdzie modemizowany caly odcinek tej drogi

od Rybna do Ostaszewa. Dlaczego nie bgdzie modernizowana cala droga? Kolejna sprawa to droga,

kt6ra byla obiecana mieszkarlcom po realizaqi mostu w Jegli. faki s4 uzgodnienia w tej sprawie,

odno6nie drogi Nr 1349 do granicy drogi wojew6dzkiej Nr 538 do m.Gronowo.

Je2eli w Jegli zostanie zamknigta szkola, co w zamian bgdzie realizowane? Pan W6it mial kilka

pomysl6w.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek: podczas mojej nieobecno6ci na

poprzednich sesjach zarzucono mi, 2e Pan W6jt nie moin rcalizowat swoich plan6w zwi4zanych z

karetk4 pogotowia i OREW w Jegli. Podczas glosowania nad OREW w fegli sugerowalem sig przede

wszystkim dobrem dzieci. To s4 dzieci specjalnej troski i opieki. Te warunki maj4 zapewnione w

o6rodku w Dzialdowie. Przenoszenie dzieci do nieprzystosowanego na ten cel budynku, bez

odpowiedniej kadry nie maj4 szansy normalnego funkcjonowania. St4d moja ocena, bezwzglgdnie

bylem przeciwny, inni r6wnie2. Na dzieri dzisiejszy te warunki mog4 byC spelnione tylko w OREW w

Dzialdowie. Panie W6jcie nie buduje sig wlasnego wizerunku krytykujac inne osoby. Mam swoje

zdanie.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: my61g, 2e Pan Radny 1le zroz.umial moje intende.

Utworzenie jakiegokolwiek obiektu to proces dfugotrwaty. le2eli chodzi o osoby z

niepehrosprawno6ci4, to caly czas ich kczba wzrasta. W naszych szkolach zatrudniani s4 nauczyciele

wsporragaj4cy, kt6rzy pomagaj4 nauczycielowi w nauce i opiece nad uczniem z niepehrosprawno6ci4.

Musimy ten problem rozwi4zai. Jednym ze sposob6w iest stworzenie szkoly, kt6ra bgdzie miala

dzieci z niepelnosprawnodci4 i bez niepehrosprawno6ci, czyli klasy zintegrowane. M6wi4c o Pariskim

glosowaniu stwierdzilem tylko fakt. Mieszkarlcy powinni mied SwiadomoSd jak Pan glosuje.

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki zdaniem wlasnym powiatu iest m.in.

tworzenie plac6wek szkolno-wychowawczych. Zadaria te powiat realizuje samodzielnie b4dZ moze

powierzyd ich realizagg organ2agom pozaru4d.owym lub innym podmiotom. MoLe tei. zlecid ich
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rcalizacie gminie. Gmina Rybno zwr6cila sig o przekazanie zadania w zakresie prowadzenia ojrodka

rehabilitacfno-edukadno-wychowawczego w Jegli. pan w6jt pytal czy powiat zgod.ztlby sry na

prz'ekazanie tego zadnia. odpowiedzialem, 2e na dziefi dzisiEszy jest to niemo2liwe. Nie dlatego, ze

Powiat nie chce, ale dlabgo, 2e Powiat oglosil konkurs na prowadzenie tego zadania. Konkurs ten

wygralo Stowarzyszenie Os6b z NiepelnosprawnoSciq IntelekfualnE. Stowarzyszenie to przez okres 5

lat 6wiadczy te uslugi na rze,c.z calego Powiatu. Nie mo2emy wyci4gn4i czglci zadafi i ptzekazywae

komuS imemu. Jedynym podmiotem, kt6ry realizuje to zadanie jest to Stowarzyszenie. Przekazalem

Panu w6jtowi, 2e nie ma przeszk6d,, aby zglostl sig do Zaru4du tej organizacji i na zasadzte

porozumienia powstal inny obiekt. Oni s4 w stanie na mocy porozumienia taki o6rodek ptowadzi(.

Pytalem Dyrektora tego oSrodka, czy Gmina zwracala sig do stowarzyszenia o tak4 wsp6lpraca.

OdpowiedZ byla, 2e nie.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek: Panie W6jcie dziecko nie moLe by(
kart4 przetargow4. To jest blgdne rozumowanie. Moje glosowanie przeciw, zrobilem to z wlasnego

serca. Biorg pehr4 odpowiedzialno5d za to, co zrobilem. lJwai:.am, 2e moi wyborry potrafi4 to

ztoz]umiec.

Radny - Pan Piotr Kamirlski: Panie W6jcie, m6wil Pan na zebraniu w JegD ze Starosta wyrazil zgodg

na powstanie OREW w Jegli. Kolejne klamstwo. miala teZ powstad Szkola Muzyczna, nie bgdzie

Szkoly Mttzycznq. Do tei pory przez dwa lata kadencji nie ruszyla Zadna pow3azna inwestycja. hme

Gniny potrafi4 wsp6$racowad ze Starostwem np. Gmina Plo6nica. Czym moZemy sig pochwalid?

Kanalizacja - nie ma, drogi - bgdzie jedna. Ruszaj4 projek\r, amy gdzie jestedmy?"

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: nie oklamujg wyborc6w, dotrzymujg slowa. Zeby

\tworzyt Szkolg MuzycznE usze mied uchwalg Rady Gminy. Wszystkie inwestycje ze Starostwem ,

nie odbiegamy w tym zakresie od innych gmin. Inwestyga drogowa Gronowo-Rybno , to d.u2a

inwestycja prowadzona we sp6l ze Starostwem. Nie widzg niechgci z tego tytulu ze strony Starostwa.

Du2o zainwestowali6my w O6rodek Zdrowia, logopedig. leLek chod,zi o OREW - inaczej pamigtam

rozmowg z Panem Starost4. Bylem pewien, 2e w6wczas Pan Starosta mial inne zdanie. Nie oklamujg

ludzi, dotrzymujg slowa.

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: dziwi mnie fakt, 2e jako doiwiadczeni

samorz4dowcy, macie przecie przecie2 wpisane kompetenqe ustawowe, zajmujecie sig nie swoimi

zadaniami, a zadaniami Powiatu czy szkolnictwem mtzycrrym, kt6re jest zadaniem Ministra

Kultury. Procedura realizagi takich zadarl jest bardzo skomplikowana. wi42e sig to przeciez z

kosztami dla Gminy. Eskalacja tego problemu doprowadza do takich sytuacji. Apeluig, 2eby nie

prowadzii takiej formy dialogu bo efekt bgdzie taki, 2e nic nie bgdziemy prowadzid.
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W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: Szkolg Muzyczn4 to jrtz w zasadzie prowadzimy, mamy

orkieshg. Kupujemy z naszych pienigdzy instrumenty. Dlaczego nie mo2emy ubiegaC sig o dotacje na

ten cel? Nowe Miasto teZ otworzylo Szkolg Muzyczn4 w oparciu o swoi4 orkiestrg, tylko na to bzeba

pienigdzy. B9d9 prosil Radg o uchwaly i ponownie bgde wystgpowal o utworzenie Szkoty Mrtzycznej.

W 2016 roku Minister nikomu nie wydal zgody na utworzenie takiej plac6wki. Je2eli chodzi o OREW

w Dzialdowie, to uecrywr$cie to bardzo dobrze prowadzona plac6wka. Jako Radny Powiatowy

jeZdzilem wielokrotnie, jako W6jt raz bylem na uroczy stoici rwi1zandl z istnieniem tego oSrodka.

Radny .. Pan Piotr Gurgielewicz zwncaj4c sig do Pana Starosty: dobrze, 2e udalo sig z t4 drog4 do

Gronowa. Proszg Pana Starostg o zwr6cenie uwagi na zly stan drogi migdzy Dgbieniem a Rumianem.

Kolejna sprawa, to pro6ba o poprawienie stanu nawierzchni drogi w m.Gralewo-Stacja od wiaduktu

w kierunku Tuczy.

Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Parr Marian Janicki wyjaSnil, 2e decyzla o budowie drogi

powiatowej nie nale2y tylko do Starosty. Przedstawil kwestig realizacji planu naprawczego dr6g

powiatowych.

Radny - Pan Piotr Rydel: Panie W6jcie jezeli Pan pozraroli, to zaptoszg osobg kompetentr4, kt6ra

przybli2y na nam temat utworzenia Szkoly Mrtzyczne| Panie Radco, jak to jes! 2e Radni Powiatowi z

imienia i nazwiska mog4 byi wskazani jak glosowali. Te2 chcieliSmy wproszenia formuly imierurego

glosowania.

Panie W6jcie, czy ubiegal sig Pan o stanowisko Dyrektora Las6w Parlstwowych?

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrz;mowski: nie zamierzam zmieniad pracy, to moja pr).watna sprawa.

JeZeli chodzi o dro$ to w przyszlym roku, je2,eli chodzi o drogi powiatowe, to uzgodniliSmy z Panem

Grochockim, 2e odcinek w Gralewie-Stacii migdzy wiaduktem a drog4 wojew6dzk4 bgdziemy robi6

na polowg. W Prusach przebudowa drogi calego odcinka wngtrza miejscowoSci. Mamy ju2 ustalenia i

podzial pienigdzy jaki na to p6idzie. Prowadzimy rozmowg nad modernizacj4 drogi migdzy

Gronowem przez Jeglig, do drogi wojew6dzkiej. Na ten caty odcinek. Zale2y mi na tym, aby opieralo

sig to na Srodkach zewnghznych, moZe ,,schetyn6wki", w6wczas Gmina te 25% doloLy.

Radny Rady Powiatu Pan Bogdan Kopafski : czy Radni zapoznak sig z programem naprawczym

drogi wojew6dzkiej Nr 538? Otrzymali.Smy pismo od W6jta, 2eby wspieraf t4 inwestyqg. Jestem

trochg zdziwiony, bo jest tu zapis dot. przebudowy ciEgu pieszo-rowerowego w miejscowoSci Dgbierl

- Rybno i ci4gu pieszo-rowerowego w miejscowodci Tuczki-ZaVtny. Wedhrg zapis6w, Gmina bgdzie

w calo5ci finansowala t9 inwestycjg, inni W6jtowie potrafili wynegocjowaC. Panie W6jcie moZe Pan
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wylhrmaczye co sig stalo? rltam dlatego, bo bgdzie pan L4dal wsparcia ze shony powiatu, ale

dlaczego tak jesl ite Gmina w stu procentach robi to sama?

Radny - Rady Powiatu Dzialdowskiego Pan Janusz Kaczmarek: je2eli chodzi o ci4g pieszo-rowerowy

Dgbiefi-Rybno, to w tym roku r6wnie2 byl skladany wniosek przez Radnych powiatowych. Nie

otrzymalismy odpowiedzi. Chcieli6my ten ci4g pieszo-rowerowy dolqczy( do planu naprawczego tej

drogi' KtoS musi sig wyth'rmaczyi, dlaczego Pan Marszalek nie chce partycypowac do tego tematu.

Radna Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pani Magdalena Anczykowska wracajEc do wniosku ze

s|yczrua 2015 roku w sprawie poprawy bezpieczefutwa w miejscowofci ruczki-wykonanie

skrzyiowania bezkolizyjnego), Zav4d Dr6g wojew6dzkich w6wczas odpowiedzial, ze wniosek iest

zasadny , zostaje potraktowany iako przedsigwzigcie n a przyszlose i zostanie wl4czony w plan na 2016

rok. Nie wiem, czy to nie iest kontynuacja tego wniosku . Tymbardziel, 2e ci4gi pieszo-rowerowe mal4

byi w stu procentach finansowane przez sarnE Gming, a pozostale finansowane s4 przez

woiew6dztwo.

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej - Pan Jaroslaw Rolkowski podkre6li, ie wstepny proces

przygotowania do utworzenia Szkoly Mttzycznej zostal pozyty'wnie oceniony przez wizytatora.

Gmina nie ponosi winy za to, 2e Szkola Muzyczna nie powstala.

W6jt Gniny - Pan Tomasz Wggrzlmowski: modernizacja drogi Nr 538, to wynik nas zych dzialai,2e

proces naprawy tej drogi ruszy. W przyszlym roku maj4 byd wykonane dwie inwestycji z tego

programu-rondo w Tuczkach i ci4g pieszo-rowerowy Dgbieri-Rybno. W budZecie na przyszly rok jest

to przedsigwzigcie ujgte, je2eli chodzi o finansowanie z naszej strony.

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ci4g pieszo-rowetowy, za chwilg bgdzie Pan m6wif i:e to dzigki

Kamiiskiemu tego ci4gu nie ma. Najpierw trzeba bylo wykupiC grunty od mieszkarlc6w, dopiero

wtedy ci4g pieszo-rowerowy. Trzeba najpierw rozlr.awia( p62niej przedstawiad plany. Czy mamy

pieniqdze, ieby to finansowai?

Radny - Pan Piotr Rydel dzigkuje Panu StaroScie w imieniu mieszkarlc6w Naguszewa i Groszek, Pani

Radnej Anczykowskiej oraz Radnemu Panu Karbowskiemu i Gurgielewiczowi za wsparcie w

rcahzacji przeb,tdowy chodnika za to, 2e chodnik pozostal.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzprowski: rondo czy ci4g pieszo-rowerowy, prowadzimy tg

inwestycjg z Zatz4dem Dr6g Wojew6dzkich. Inwestorem prowadz4cym inwestyge iest Zatzqd, Dr6g

Wojew6dzkich. fe2eli chodzi o inwestyqg Naguszewo-Groszki wnioski byty skladane w tei sprawie
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przez Sltysa i Radg Soleck4. Na zebraniu wiejskim podjgto najpierw decyzjg o rozebraniu chodnika i
wybrano asfalt. Nastgpnie odbylo sig kolejne, podczas ktorego ustalono, 2e chodnik zostaje.

Radna Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pani Magdalena Anczykowska: w kwestii rozkladu

pociqg6w, o kt6rym wspominalam na poprzedniej sesji. W odpowiedzi Pan Marszalek poinformowal,

i',e nie zamierza zwigkszaC iloSci przewoz6w regionalnych.

Radny - Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek jestem otwarty na wsp6lprac9. Czy

kto5 z Parlstwa Radnych pomySlal o uchwale w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego?

Radny - Pan Dariusz Karbowski: Panie W6jcie, jak Marszalek podszedl do kwestii stuprocentowego

finansowania ciqgu pieszo-rowerowego? Czy Gming na to stad w sytuacji, kiedy Soltysi nie mog4

doprosid sie pieniedzy na puszkg fatby a rozmawiamy o takich duirych pieni4dzach. Kolejna sprawa-

droga do Koszelew, tam powinien byi tluczeri a nie piasek, zr6bmy to taz a dobrze.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski : drogi robimy d.obrze i z dobrych material6w. Droga do

Koszelew, tam jest droga przewidziana do asfaltowania. Nie s4dzg aby Soltysi mieli problem z

zakupem litra farby. Jest fundusz solecki na takie cele.

Soltys wsi Gralewo-Stacja - Pani Jolanta Kgpczyfska: kupilam za wlasne pieni4dze , bo je6li w

funduszu nie bylo zaplanowane a chcieli5my malowa(, to sk4d mialarr wzi4( Zwracalam sig do Pana

Wt4ta i:eby mi pom6gl w pewnej sprawie powiedzial Pan, 2e jestem gospodarzem u siebie i sama

mam pozyskai pieniqdze.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: o to zostal wyodrgbniony fundusz solecki, aby planowa(

takie inwestycje. To mieszkafrry maj4 do dyspozycji te Srodki, takie inwestycje realizuj4.

Radny - Pan Waldemar Reszka: pro6ba do Pana Starosty i Radnych Powiatowych, aby Parlstwo

przyyze'lt sig drodze powiatowej w Tuczkach od skrzy2owania w kierunku D4br6wna. Czy Powiat

realizuie ten projekt. Chodnik jest powiatowy, czy bgdzie modernizowany?

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski: Panie Starosto, droga powiatowa ul. Lubawska,

zwracalem sig z pismem do Zan4dt Dr6g Powiatowych o naprawg chodnik6w, s4 w nienajlepszym

stanie, wjazdy do firm r6wnie2. Nic w tej sprawie nie zostalo zrobione. Kto ma sig zajmowai pasem

zieleni przv chodnikach?
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Starosta Powiatu Dzialdowskiego - Pan Marian Janicki: od samego pojechania i obejrzenia nic sig nie

stanie. Znamy stan naszych dr6g z raport6w, kt6re nastgpnie niezbgdne s4 przy opracowywaniu

plan6w naprawczych dr6g powiatowych. Przedstawil procedurg realizacji programu naprawczego.

samo pismo z wskazaniem, 2e jest to droga powiatowa nie wystarczy. pan soltys m6wil, ze pisal
pismo i nikt sig tym nie zaiql. Samo pismo i stwierdzenie faktu, 2e co6 jest w zlym stanie technicznym

nie spowoduje, ze starostwo sig tym zajmie. To nie taki spos6b dzialania. Mamy swoje plany i Srodki

finansowe i wiemy gdzie i jak po kolei realizowa( pa. z g6ry wie, ze sq to chodniki powiatowe r

zieleri r6wnie2 . Pan oSwiadcza, 2e Powiat nie realizuje swojego zadania w Pana solectwie, bo nie dba

o zieleri. To teza nie pytanie.

Nale2y racionalnie podchodziC do realizacji plan6w i inwestycji. Nie wiem Panie W6jcie dlaczego Pan

Marszalek ustalil trzydzieSci procent innym gminom, a dla waszej Gminy sto procent.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek : panie Radny Reszka, na dzieri

dzsielszy wiem, 2e zrobiony jest projekt dokumentaqi drogi, pocz4wszy od Koszelew, Tuczek do

Prus.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrz;'nowski: droga wojew6dzka Nr 538 i ci4g pieszo-rowerowy, jeirck

nie zrobimy tego teraz, to nie zostanie wykonany. Ma to na celu poprawg bezpiecze{stwa

mieszkaric6w. To jest inwestycja na lata.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki podzigkowal Panu Staroscie oraz Radnym Rady

Powiatu za wzigcie udzialu w sesji oraz za udzielone wyjaSnienia

O godzinie 13:50 Przewodnicz4ry Rady zav4dzil przerwg w obradach do godz. 14:05.

Po przerwie Rada przyst4pila do kolejnego punktu dziermego porz4dku obrad.

9, Podigcie uchwal w nastgpujqcych sprawach:

l)zmianv Wieloletniej Prognozy Finansowei Gminv Rvbno na lata 201&2022

Przewodniczqcy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Dariusza Karbowskiego

PrzewodniczEcego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, i2 komisje resortowe pozytywnie zaopiniowaly

projekt uchwaty w sprawie zmiany Wielolehriej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 20'1G2022

oraz zmian w budZecie Gminy Rybno na 2016 rok.

Przewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie wyjaSnief przez- Parrl'4 Bozeng Zielirisk4. wobec

braku pytari ze strony Rady Pani Bo2ena Zielifska nie wniosla wyjaSnieri do projektu uchwaly.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg. Pytari nie wniesiono.
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Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoici 15 Radnych,
glosami:
-73 -,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
-2 - ,,wsbzymrjqcych sig"
podjgla uchwalg Nr ffi{6116 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno
na lata 207G2022.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminv Rybno na 2016 rok

Ptzewodnicz1cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6ci sig do Radnego Pana Dariusza Karbowskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, i2 komisje resortowe pozytyw'nie zaopiniowaly
projekt uchwaty w sprawie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 rok.

Nastgpnie Przewodnicz4ry Rady ohvorzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Kamiriski: na posiedzeniu komisii prosilem o przedstawienie szczeg6lowe
wydatk6w w rozd ziale 750, faktury. Nie otrzymalem jeszcze danych .

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: d,zial ten zawiera m.in. wynagrodzenia osobowe. Zgodnie
z zapytaniem zlozonym na komisji, otrzyma Pan odpowiedZ w ustawowym terminie.

Radny - Pan Piotr Rydel: prosilem o zestawienie wydatk6w na zakup material6w i r;;z4dzefi dla
Urzgdu Gminy. Jakie uslugi zamawiane sE przez Gming.

Wigcej pltarl nie wniesiono.
Przewodnicz4cy Rady zanllrttql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaty przez

WiceprzewodniczEcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno5ci 15 Radnycll
glosarni:
-73 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-2 - ,,wsturymui4cych sig"
podjgla uchwalg Nr )oO(68[6 w sprawie zmian w budiecie Gminy Rybno na 2016 rok
Uchwala stanowi zal4cznik do protokohr.

3) zwolnieri z podatku od nieruchomoSci

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Dariusza Karbowskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, ii komisje resortowe pozy{.m.nie zaopiniowaly

proiekt uchwaly w sprawie zwolrrieri z podatku od nieruchomo6ci.
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NasQpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg. Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosami:
-75 - ,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
-O - ,;wshzymujqcych sig"
podjgla uchwalg Nr ffi{69fl6 w sprawie zwolnieri z podatku od nieruchomo6ci.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokohr.

4)obni2enia 5redniei cenv skupu 2yta pqvjmowanej jako podstawa naliczenia podatku rolnego w
2017 roku na terenie Gminy Rybno

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Dadusza Karbowskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaty.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, i2 komisje resortowe pozylywnie zaopiniowaty

projekt uchwaly w sprawie obni2enia Sredniej ceny skup! zyta przimowarej jako podstawa

naliczenia podatku rolnego w 2017 roku na terenie Gminy Rybno.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworl dyskusjg.

Gos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Marian Granica: na posiedzeniu komisji wnosilem o obni2enie kwo$r do 5021. Bylo kilka

opinii, 2e jest hudna sytuacja w rolnictwie, LeW @2 obni2yd wszystkie stawki podatkowe. Po

przemy5leniu, pozostarl jednak przy proponowanej stawce ptzez W6jta. Poprawmy w zamian drogi

gminne.

Wigcei pytafi nie wniesiono.

Przewodnicz4ry Rady zamln4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosami:
- u - ,,24 ,
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wsh:zymui4rych sig"
podjgla uchwalg Nr Nl70/16 w spnwie obniienia 6redniei ceny skupu iyta przyjmowanej jako
podstawa naliczenia podatku rolnego w 2017 roku na terenie Gminy Rybno
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

5) okre6lenia wysokoSci stawek podatku od nieruchomo6ci

Przewodriczqcy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cl sig do Radnego pana Dariusza Karbowskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.
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Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, i2 komisie resortowe pozytywnie zaopiniowaly

projekt uchwaly w sprawie okre6lenia wysoko6ci stawek podatku od nieruchomodci.

Nastgpnie Przewodnicz4ry Rady otworzyl dyskusjg. Pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly prz,ez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnycll
glosami:
-t5 -,,2a",
-0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymujacych sig"
podjgla uchwalg Nr fr0{77[16 w sprawie okre6lenia wysoko6ci stawek podatku od nieruchomo6ci.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

6) zarz4dzenia poboru podatk6w stanowiacvch dochody gminy w drodze inkasa" okreSlenia
inkasent6w tvch podatk6w oraz wvsoko6ci wvnagodzenia za inkaso

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Dariusza Karbowskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, i2 komisje resortowe pozytywnie zaopiniowaly

projekt uchwaly w sprawie zarz4dzenia poboru podatk6w stanowiqcych dochody gminy w drodze

ir*asa okre6lenia inkasent6w tych podatkdw oraz wysoko6ci wynagrodzenia za inkaso.

Nastgpnie Przewodnicz4ry Rady otworzyl dyskusjg. Pytafi nie wniesiono.

Przewodnicz4ry Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
-15 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sig"
podjgla uchwalg Nr X)Q{72,t16 w sprawie_zarz4dzenia poboru podatk6w stanowiqcych dochody
gminy w drodze inkasa, okre6lenia inkasent6w tych podatk6w oraz wysoko6ci wynagro dzenia za
inkaso.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

7) rocznego programu wsp6lpraqv Gminy Rybno z organizaciami pozarz4dowvmi oraz
podmiotami, o kt6rych mowa w art 3 ust. 1 ustawy o dzialalno6ci po2vtku publicznego i
wolontariacie na rok 2017

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6crl sig do Radnego Pana Dariusza Karbowskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowaf i2 komisje resortowe po4rtywnie zaopiniowaly

projekt uchwaly w sprawie rocznego programu wsp6lpracy Gminy Rybno z organizacjami

pozarz4dowymi oraz podmiotarni, o kt6rych mowa w art. 3 ust. 1 ustawy o dzialatno5ci poZytku

publicznego i wolontariacie na rok 2017.
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Nastgpnie Przewodniczqry Rady otworzyl dyskusjg. Pytarl nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly ptzez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15 Radnych,
glosami:
- 6 - ,,2a",
- 6 - ,,przeciw"
- 3 -,,wshzymuiAcych sig"
nie podjgla uchwa! w sprawie rocznego programu wsp6lpracy Gminy Rybno z organizacjami
pozarz4dowymi oraz podmiotami, o kt6rych rnowa w art. 3 ust. 1 ustawy o dzialalno6ci poz5rtku
publicznego i wolontariacie na rok 2017.

8) uzgodnienia przeprowadzenia zabieg6w pielemacvinych na pomniku przyrodv

Przewodnicz4ry Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radlego Pana Dariusza Karbowskiego

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisii resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowaf i2 komisje resortowe pozy$.wnie zaopiniowaly

projekt uchwaly w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabieg6w pietggnacyjnych na pomniku

przyrody.

NasQpnie Przewodnicz4cy Rady otworl dyskusjg. Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 1.5 Radnyctr,
glosami:
-75 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstzymr{4cych sig"
podjgla uchwalg Nr )&(f73ll6w sprawie_uzgodnienia przeprowadzenia zabieg6w pielggnacyjnych
na pornniku przyrody.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.10.Wolne wnioski i zapytania.
Glos zabrali:
Radny - Pan Piotr Rydel: dzigkrtjg za glosowanie nad uchwal4 w sprawie programu wsp6\xacy z
organizacjami pozarz4d.owyrJr.i. Macie Swiadomo5C co sig dzisiaj stalo. Rada jest czujna. Nale2y
zwraca( uwagg, jak wydatkowane s4 nasze pieni4dze.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara podkreSlil, i2 taki program jest konieczny. Byly
komisje, wigc nale2alo na komisji wnosid poprawki. Przeprowadzone zostaly r6wnie2 konsultacje
spoleczne, wszystkie organizacje mogty si9 do tego odnieii. Nikt nie wn ostl zastrzeizeli..

Radny - Pan Piotr Kamirlski: r6wnie2 dzigkujg za nieprzyjgcie progtamu. Taki wieloletni program
wsp6lprary z orgaruzaqami przyjmowaliSmy w 2015 roku, a tu mamy inny plan. Nilt nie wskazal
kwoty. Caty czas czekaliimy na informacje. Ponadto komisia powinna skladad sig r6wnieL z
przedstawicieli Rady. feZeli mamy komu6 przyznawad pieni4dze, to musimy wiedziec komu i na co.
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Rady - Pan Sylwester Kasprowicz: Pani Sekretarz, je2eli Rada nie przyjgla programu, czy klub
sportowy ohzyma dotacje w przyszlym roku?

Rady - Pan Piotr Kanitrski: caly czas aktualny jest pro$am wieloletni.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyja5nil zagadnienie konieczno6ci uchwalenia przez Radg

Gminy programu rocznego wsp6\rracy z organtzagami pozarz4dowymi

Wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara: po to s4 komisje , aby wnosiC ewentualne poprawki.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: Panie Przewodnicz4cy, jak Pan glosowal nad uchwal4?

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki: wstr4rmalem si9 od glosu, poniewa2 me

uczesbriczylem w posiedzeniu komisji. My6lalem, 2e bgdzie podjgta dyskusja, lym bafiziq, 2e byla
r62nica zdafi.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: to, ze nie uczestniczyl Pan w komisji, nie zwalrria
Pana z tego aby zapoznaC sig z uchwal4 i wyraziC swoje zdanie.

Radny - Pan Piotr Kamiriski: nie rozumie, po co ta dyskusja, kto jak glosowal. Nie ma to jui
znaczefia.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka podkre6lila, i2 wieloletni progtam wsp6lpracy z
organizacjami pozarz4dowymi ma charakter dodatkowy.

Radny - Pan Waldemar Reszka: w sprawie przystanku w Tuczkach, pisalem pismo do W6jta, nie
prosilem o nowy przystanek ale zatzytnywanie i odbieranie dzieci z jednego przystanku z zatoczk4
na drodze powiatowej. Otrzymalem w odpowiedzi .--(przytoczyl tre6i pisma, w kt6rym mowa, i2
pozostawia sig istniej4c4 lokalizacjg przystank6w).

Radny - Pan Dariusz Karbowski: podczas posiedzenia komisji ustalilifmy z Pani4 Wieslawq
Wr6blewsk4 oraz z przewo2nikiem Panem Podowskim, 2e dzieci bgd4 odbierane z wyznaczonych
przystank6w. Pani Wieslawa Wr6blewska i Pan Podowski o6wiadczyli, 2,e dokonali lustragi tego
miejsca i wszystko odbywa sig tam zgodnie z prawem.
Radny - Pan Waldemar Reszka: jak do tej pory, dzieci odbierane s 4 z trzeth przyslank6w. Nie chcemy

zmiany. Odbylo sig w tei sprawie zebranie wiejski, byla nawet Policja. Stwierdzono, 2e

najbezpieczriejszy n bgdzie miejsce z zatoczk4 i przystankiem. Chodzi mi o doprecyzowanie,
poniewa2 tam sA trzy przystanli, a kt6re legalne, to nie wiem. Zav4d. Dt6g Wojew6dzkich jasno

okredlil, 2e nie noZna lokalizowai przystanku na skrzy2owaniu.

Rady - Pan Dariusz Karbowski: Pani Wieslawa Wr6blewska i Pan Podowski o6wiadczyli, 2e

lustrowali tg drogg i dzieci bgd4 odbierane z przystankt z zatoczk4w kierunku Prus.

Radrry - Pan Piotr Gurgielewicz: zwracalerr. rwagg, 2e to trochg niebezpieczne, 2e komisje ustalaj4

lokalizagg przystank6w. Nie marny takiej wiedzy i uprawnierl, aby ustala6 te przystanki. Nie wezmg
na siebie odpowiedzialnoSci je2eli co6 tam sie wydarzy. Pan Podowski m6w*, ze to Urz4d
Marszalkowski ustala przystanki. Kolejna sprawa, pojawily sig dzisiaj drogi, kt6re mialy by6 robione.

Mo2e nale2aloby sig zastanowid, kt6re drogi w kolejnoici wykonl'waC, wedlug potrzeb i ich stanu,
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soltys wsi Gronowo- Pan Mhoslaw Mg2ykowski: pan w6jt zachgcar soltys6w do tworzenia
stowarzyszei. Migdzy czasie uslyszalem, 2e zarobilem hochg pienigdzy na pisaniu proiektu dla
koSciola w Koszelewach. ot6i,. za napisarie projektu nie pobralem wlmagrodzenia, ale pani pani
sekretarz, jako urzgdnik Gminy otrzymala wymagrodzenie z tyfulu umowy zlecenia ze
stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju wsi Rybno. Za co pani otrzymala pieni4dze z tego tytuhr?
Co do komisji, to co powiedzial Pan Tara, ze komisja powinna wypracowywac stanowiska. Tylko
pamigtam ostatni4 sesje zwolan4 na telefon. Nie przypominam sobie, aby pan przewodnicz4cy
krytykowal taki spos6b zwolania sesji, skoro nie bylo wczeiniej komisji. Radni nie s4 zwi4z,an
2adnymi instrukcjami co do glosowania. Tak jak uwa Laj4, tak glosuj4.
Pani Sekretarz twierdzila, 2e mieszkaricy nie mogE dokonywad zakup6w z funduszu soleckrego,
poniewaZ zgodnie z ustawq o zam6wieniach publicznych wcze6niej musi byd zapytanie ofertowe. pan
w6jt nie oglaszal przetargt, ani zapytania ofertowego a mimo to wybral wykonawca na drogg na
cmentarz w Rumianie. Czyli s4 lepsi i gorsi. soltysi chc4c dokonai zakupu musz4 skladad zapytania
ofertowe na co najmniej trzech wykonawc6w.
Do 30 paadziernika powinien zostad uchwalony statut Gminy i statuty solectw. statut Gminy ju2
mamy, nie widzg stafut6w solectw.
rNskazat, 2e przy opracowywaniu tych akt6w powimi br ai .odzial r6wnie| Radni i sottysi.

sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka:nie mam nic do ukrycia, je2eli chodzi o moje
w;nagrodzenie. wyja6nila kwestig wydatkowania frodk6w z funduszu soleckiego w oparciu o
ustawg prawo zam6wierl publicznych.

wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: to, ze nie bylo komisji na poprzedniej sesji, to dzi3
mamy polo2ony asfalt na cmentarz w Rumianie. Co do tego, 2eby komisje pracowaly m.in. nad takim
programem wsp6lprary z organrzacjami pozarz4dowymi, to dzigki ternu, 2e nie pracowaty tak jak
powinny, to dzisiaj mamy tak4 a nie inna sytuacjg. Byd moie nasza dru2yna nie otrzyma wsparcia
finansowego od Gminy.

sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: om6wila sprawg koszt6w zwi 4zanych z rcalizacj4 zapis6w
Statutu Gminy w sprawie rejeshacji sesii.

Radny - Pan Piotr Kamirlski: w kwestii drogi w Rumianie, w lipca br. zostalo uniewaZruone
postgpowanie przetargowe z uwagi na wysok4 ceng wykonania inwestycji. Raptownie ktos nam to
ztobrla za 20ty6. wiemy, jak wygl4dal stan drogi w Zadrszki. Natomiast nastgpnego dnia polozono
na to asfalt za 16 ty5. Nie wykonano tego zgodnie z zaloLeniami. Trzeba bylo poczekai z wykonamem
tej drogi. Do Darka Tary, wczoraj tfuklifmy te smieci i z tego mamy zrobione wszystkie drogi w nasze.;
wsi.

Radny - Pan Piotr Rydel do Pana radcy, aby przygotowal wykladnig: jak to jes! 2e Radny przywoluje
do tablicy Przewo dnicz4cego z pytaniem, jak glosowal. Albo glosujemy imiennie, albo nie. Na komisji,
Pan W61t zapytal czy s4 jakie5 pytania co do programu wsp6lprary z organtzagami pozarz4dowymr.
odpowiedzialem, 2e niech wypowiedz4 sig ci, kt6rzy byli ,,2a", niech nas przekonaf4. Nikt nic nie
powiedzial. widzieli5my te kropki, widzieliSmy 25 tys. Nikt nie m6wil o klubach sportowych. Jezeli
n6wimy Panie Tara o prary na kornisii, to proszg sie przygotowywaC do pracy.
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Soltys wsi Gronowo - Pal Miroslaw MgZykowski: zwr6cil uwagg, 2e ma prawo wnoszenia wszelkich

zasbzeizef co do tuybu prary Rady.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyja6nil kwestig procedury i form glosowania zgodrie z

obowi4zui4cym prawem.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: odnoSnie boiska to d.obrze, 2e tak sig stalo.

Zapoznalem sig z dokumentem i dlatego glosowalem ,,2a" .

Wigce.j wnioskow i zapytan nie wniesiono.

Ad.ll.Zamknigcie obrad.

O godz.15:50 PrzewodniczEcy Rady Pan Andrzej Kornacki - wobec wyczerpania dziennego porz4dku

obrad - zamknql obrady XXX sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakoriczono.

Prowadzqcy obrady:
Protokolowala:
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